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Univerzita Karlova v Praze                                                                V Praze dne 13. 11. 2014  
Právnická fakulta 
 

Zápis z jednání kolegia děkana (KD) konaného dne 13. 11. 2014 
 
Přítomni: děkan Kuklík, proděkani Beran, Damohorský, Dvořák, Chromá, Prášková, 

Skřejpek, Tomášek, tajemník Hřebejk, předseda AS PF UK Wintr, místopředseda 
AS PF UK Staša 

 
Přizváni k bodu II.: prof. Bakeš, dr. Dobřichovský, prof. Jelínek, doc. Kysela, prof. 
Pauknerová, prof. Pavlíček, doc. Pichrt, prof. Pomahač, dr. Seknička, prof. Šturma, prof. 
Tichý, prof. Troster, dr. M. Ubran; ing. Vaňková, K. Dolejší 

                  k bodu III. : K. Fialová, A. Hájek, dr. Kohout, Z. Kolísková (Elsa), P. Krausová 
(CLS), M. Kuk (Juristi), ing. Potěšil, J. Váňová, A. Zvonař (Všehrd) 

Program:   

I.  Kontrola zápisu ze zasedání KD dne 30. 11. 2014. 
II.   Setkání KD s koordinátory a členy rad PRVOUKů, garantovaných PF UK  
III.   Zajištění akcí k 25. výročí událostí v listopadu 1989 v budově PF UK  
IV.   Zařazení nového PVP  do studijního plánu PF UK v ak. roce 2014/2015  
V.  Sdělení děkana. 
VI.   Zveřejnění výsledků hodnocení výuky studenty PF UK za akademický rok    

 2013/2014. 
VII.   Různé. 

 
   Úvodem děkan informoval, že po kladném vyjádření Akademického senátu PF UK ze dne 
30. 10. 2014 jmenoval PhDr. Martu Chromou, Ph.D. proděkankou a pověřil ji agendou 
přijímacího řízení a informačních technologií.  

Ad I. 
   KD provedlo kontrolu zápisu z jednání KD dne 30. 10. 2014.  
   K návrhu zápisu nebyly připomínky, konečná verze zápisu bude standardním způsobem 
rozeslána a zveřejněna. 
 
Ad II. 
   Setkání KD s koordinátory a členy rad PRVOUKů, garantovaných PF UK, proběhlo s tímto 
programem:  

1. Úvodní slovo děkana 
2. Změny v administraci programů PRVOUK a další koncepce činnosti  
3. Příprava česko – jihokorejské konference 
4. Metodika evaluace akademických pracovníků v oblasti vědy 
5. Různé     

   Proděkan Tomášek zdůraznil koncepci spolupráce jednotlivých PRVOUKů (možnost konání 
společných konferencí) a  internacionalizaci vědecké činnosti. 
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   VR PF UK dne 4. 12. 2014 bude věnována vědecké činnosti. 
   Z tohoto bodu jednání KD pořídily ing. Vaňková a K. Dolejší zvláštní zápis pro účely 
oddělení vědy.   
 
Ad III. 
a) v sobotu dne 15. 11. 2014 bude od 14 hod. v č. 100 (Collegium maximum) diskuse 

předsedy vlády pana Bohuslava Sobotky se studenty, politiky, občanskými aktivisty i 
významnými aktéry Listopadu 1989, kterou pořádají UK, Úřad vlády ČR, PF UK a 
Všehrd.  
Proděkan Damohorský zrekapituloval úkoly jednotlivých pracovníků (oddělení), kteří se 
na zabezpečení akce podílejí. Po organizační stránce je ze strany PF UK akce připravena.  

b) v pondělí dne 17. 11. 2014 bude na PF UK od cca 16 hod. setkání prezidentů ČR, 
Maďarska, Německa, Polska s akademickou obcí UK a dalšími pozvanými hosty. Setkání 
organizuje Kanceláří prezidenta republiky a RUK, PF UK zajišťuje logistiku v budově. 
Proděkan Damohorský připomněl připravený itinerář (dříve proběhly pracovní porady 
k zajištění akce) a rozdělení úkolů členů KD a dalších přítomných, nutných k zdárnému 
průběhu akce, jejímž moderátorem bude rektor UK.   

 
Ad IV. 
   Proděkan Beran předložil návrh doc. Martina Štefka na zavedení PVP s názvem „Specifické 
právní otázky personálního řízení“ ještě pro zimní semestr akademického roku 2014/2015 s 
tím, že by vzhledem k pokročilé době akademického roku, stejně jako stavu výuky, byla 
výuka mimořádně zkrácena na 8 vyučovacích hodin za semestr. Po provedené diskuzi děkan 
rozhodl, že není možné vypisovat nový povinně volitelný předmět pro zimní semestr poté, 
když prakticky uplynula polovina semestru, stejně jako není vhodné nestandardně zkracovat 
hodinovou dotaci předmětu. Předmět je však možné zavést v letním semestru tohoto 
akademického roku, pokud o to doc. Štefko projeví zájem. 
 
Ad V. 
   Děkan informoval o připravované poradě vedoucích kateder dne 27. 11. 2014 a vyzval 
proděkany a tajemníka k přípravě informací za jednotlivé úseky.   
   Na návrh děkana KD souhlasí, aby prostředky převedené v roce 2013 do Fondu provozních 
prostředků na nákup invalidního vozíku pro studentku se speciálními potřebami, byly v roce 
2014 převedeny do Fondu investičního majetku. 
 
Ad VI. 
   Proděkan Beran předložil sumarizované připomínky kateder k výsledkům hodnocení výuky 
studenty PF UK za akademický rok 2013/2014 ve formě tabulky, ve které katedry vyjádřily 
své připomínky tak, že výsledky, které se nemohou zakládat na skutečnosti (tj. studenti 
hodnotili výuku někoho, kdo ji nikdy neměl, nebo počet studentů, kteří hodnotili výuku, je 
vyšší, než počet studentů přihlášených na předmět), byly zvýrazněny barevným odlišením. 

Zároveň informoval KD o tom, že katedra trestního práva a katedra pracovního práva 
nesouhlasí se zveřejněním jakýchkoliv výsledků provedené ankety. Důvody, proč by anketa 
podle stanoviska katedry trestního práva neměla být zveřejňována, spočívají zejména v tom, 
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že vzorek osob které odpovídaly „je zcela neodpovídající realitě a nesrovnatelný od 
nejmenšího počtu zapsaných 3 studentů až po 863 studentů, přičemž většinou odpovídali 
studenti do počtu deseti, nejsou neobvyklé ani odpovědi od dvou či tří studentů, ale pak těžko 
můžeme porovnávat takový vzorek se vzorkem třeba 128 odpovídajících“. Tato katedra též 
zdůrazňuje, že „student magisterského studia není a nemůže být s to objektivně hodnotit 
kvalitu výuky jednotlivých učitelů podle naznačených kritérií. To je dáno již tím, že v době 
docházky na přednášky či semináře je dosud laikem bez potřebných znalostí k tomu, aby se 
mohl vyslovit např. k míře „připravenosti“ učitele. Máme za to, že hodnocení studentů v 
předložené anketě nutně musí vycházet toliko z povrchního a veskrze subjektivního dojmu, 
jenž získal o osobnosti určitého vyučujícího.“ Katedra pracovního práva taktéž upozorňuje na 
nereprezentativnost provedené ankety, stejně tak jako na množství nesrovnalostí 
v předložených výsledcích (studenti hodnotí někoho, kdo předmět vůbec nevyučoval). Podle 
názoru této katedry není vhodné, aby mezi kritéria hodnocení patřila i tzv. pracovní kázeň 
učitele. „Katedra připomíná, že pojem pracovní kázeň má v rámci právního řádu České 
republiky svůj konkrétní a obecně známý obsah, přičemž v jeho kontextu lze kritériu pracovní 
kázeň učitele brát (z hlediska veřejnosti) za hodnocení učitele z hlediska dodržování jeho 
pracovněprávních povinností, tedy hodnocení učitele z hlediska, který studentovi v žádném 
případě nepřísluší.“ Podle katedry pracovního práva nelze ani opomenout, „že anketa, včetně 
jejího vyhodnocení a zveřejnění výsledků představuje zpracování osobních údajů podléhající 
v plném rozsahu zákonu č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých 
zákonů. Katedra má v této souvislosti za nezbytné připomenout jednu ze základních 
povinností správce osobních údajů, jíž je zpracovávat pouze přesné osobní údaje z hlediska 
sledovaného účelu (§ 5 odst. 1 písm. c) zákona č. 101/2000 Sb.). Je však evidentní, že při 
stávajícím nastavení způsobu provádění ankety této povinnosti fakulta schopná dostát není.“ 

Jakkoli KD sdílí některé kritické výtky k anketě a jejímu provedení, je děkan fakulty vázán 
vnitřními předpisy UK, konkrétně novelizovaným zněním řádu hodnocení výuky studenty UK 
ze dne 20. června 2014 (http://www.cuni.cz/UK-5973.html), podle jehož čl. 12 odst. 5 
„ výsledky hodnocení musí být dostupné na webových stránkách fakulty“. Dotyčný předpis 
zároveň v čl. 12 odst. 6 řeší i otázku reprezentativnosti provedené ankety ve vztahu k tomu, 
kdy mohou být příslušné údaje zveřejněny, když stanoví, že výsledky týkající se jednotlivých 
učitelů mohou být zveřejněny „jen v případě, že se v anketě k příslušnému učiteli vyjádřilo 
nejméně 10 % z počtu studentů, kteří mají zapsán příslušný studijní předmět, nejméně však 
pět studentů“.  Podle čl. 12 odst. 7 nelze zveřejnit volné slovní vyjádření týkající se osob 
jednotlivých učitelů, pokud jde o anonymní sdělení. Podle čl. 12 odst. 8 se pak „U čiteli 
zaručuje právo stejným způsobem zveřejnit své vyjádření k výsledkům nebo ke slovnímu 
vyjádření, které se ho týkají.“ 

Vzhledem k těmto skutečnostem děkan rozhodl, že  

1. údaje, které katedry označily jako nesprávné (tj. neodpovídající skutečnosti proto, že 
byl hodnocen někdo, kdo výuku vůbec nerealizoval), budou vypuštěny (ponechány 
však budou údaje o počtu hodnotících studentů a o počtu studentů zapsaných na 
předmět). 

2. hodnocení učitelů, kde se v anketě k příslušnému učiteli vyjádřilo „ méně jak 10 % z 
počtu studentů, kteří mají zapsán příslušný studijní předmět, nejméně však pět 
studentů,“  budou vypuštěna (ponechány však budou údaje o počtu hodnotících 
studentů a o počtu studentů zapsaných na předmět). 

3. označení hodnotícího kritéria „pracovní kázeň“ bude z ankety vypuštěno a bude 
ponecháno pouze to, co se pro účely ankety pracovní kázní rozumělo, tj.: „dochvilnost, 
nevynechává, konz. hod.“ 

4. volné slovní vyjádření týkající se osob jednotlivých učitelů nebude zveřejněno, 
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5. každý hodnocený učitel může na webových stránkách PF UK zveřejnit své vyjádření 
k výsledkům. 

 
Ad VII. 
1. Proděkan Beran 
- vznesl dotaz v souvislosti s úvahami o zrušení papírové podoby indexů. Je totiž třeba 

rozhodnout, nejpozději do poloviny ledna, zdali budou indexy objednávány pro příští 
akademický rok. Po provedené diskusi se kolegium usneslo na tom, že se spíše přiklání 
k možnosti zrušit papírovou podobu indexů, avšak pouze za předpokladu, že bude zajištěna 
autorizace elektronických výpisů známek, které budou studentům periodicky zasílány. 
V případě, že tato autorizace bude k dispozici do konce kalendářního roku, lze zahájit 
práce na změně pravidel pro organizaci studia, která povede ke zrušení papírové podoby 
indexů. Ohledně této možnosti bude informovat kolegium děkana proděkanka Chromá. 
Indexy proto zatím objednávány nebudou. 

2. Proděkan Damohorský: 
- informoval o nabídce J.E. velvyslance Švýcarské konfederace Markuse Alexandera 

Antoniettiho vystoupit na PF UK se samostatnou přednáškou v německém jazyce (na téma 
problematiky diplomatických vztahů). PF je žádána o zajištění tlumočení. 

- informoval o nabídce bývalého profesora PF University of San Francisco (USF) Bena 
Lyona vyučovat na PF UK v letním semestru kurz k otázkám práva v oblasti moderních 
technologií. Kurz by měl být koncipován jako blokový po dobu cca 5 týdnů (od března 
2015). PF uhradí ubytování z IP fakulty na učitelskou mobilitu.  

- informoval o rozhodnutí partnerské University of San Francisco nepořádat v létě 2015 letní 
školu na PF (podobně jako zrušila ostatní své programy letních škol v jiných zemích). 
Vzhledem k zájmu o zachování spolupráce s PF UK byl však navržen projekt odborných 
stáží pro studenty USF v ČR (uvažováno je období měsíců června a července). Vedle 
úvodního krátkého kurzu pro tyto stážisty na PF UK by tato forma spolupráce obnášela 
umístění cca 12-14 studentů z USF do advokátních firem (např. u českých absolventů 
programu LL.M. na USF) či ve veřejných institucích (soudy apod.). 

- informoval o výsledku týmu PF UK na prestižním FDI Moot Courtu, který se letos konal 
v Malibu v USA. Tým složený ze studentů PF se umístil na celkově 29. místě ze 41 
účastnících se týmů. 

- informoval o přijetí prorektorky UK Doc. Králíčkové na PF UK a jednání k rozvoji 
cizojazyčných programů na UK. Setkání se dále zúčastnili proděkanka Chromá, proděkan 
Beran a Dr. Kohout. 

3. Proděkanka Chromá: 
- předložila písemný materiál týkající se aktuálních úkolů na úseku informačních technologií 

– problematika emailových schránek, webové stránky PF UK a fotosoutěže studentů. 
     V současné době se stav serveru, na němž se provozuje emailový software pro studenty, 

zaměstnance a učitele fakulty, stává kritický a hrozí nefunkčnost kvůli přehlcení. Je 
zapotřebí radikálně snížit objem dat nyní uchovávaných v individuálních emailových 
schránkách. Je nezbytné snížit objem dat uchovávaných v individuálních emailových 
schránkách na max. 4 GB. Současná míra překročení tohoto limitu se pohybuje mezi 25-
800% (tj. mezi 5GB – 32,4 GB) a i když se týká „pouze“ 29 emailových schránek z 
celkového počtu 6820, těchto 29 případů představuje 48% objemu všech dat na serveru. 
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Proděkanka pro IT osloví jednotlivě dotčené pracovníky fakulty s žádostí, aby tito 
pracovníci ze svých emailových schránek odstranili především nepotřebné zprávy s 
multimediálními přílohami s termínem do konce kalendářního roku 2014. 

- předložila písemný materiál týkající se zabezpečení přijímacího řízení do magisterského 
studijního programu pro ak. r. 2015/2016   

     -  předložila písemný materiál - Návrh pravidel pro vyvěšování aktualit a souvisejících  
grafických upoutávek (bannerů). KD s navrženými pravidly vyslovilo souhlas. Pravidla 
tvoří přílohu tohoto zápisu.  

4.  Proděkan Tomášek: 
     -  informoval o OR č. 30/2014, jímž bylo vyhlášeno 6. kolo soutěže projektů specifického 

vysokoškolského výzkumu (SVV) na UK pro rok 2015 a zároveň předložil písemný návrh 
na zajištění projektu na PF UK. S návrhem KD vyslovilo souhlas; projekt po organizační 
stránce zajistí oddělení vědy.  

-   předložil Teze ediční strategie PF UK s připomínkami vzešlými z celofakultní diskuse a 
projednanými v ediční komisi fakulty. KD připomínky posoudilo a s většinou z nich 
vyslovilo souhlas. Teze ediční strategie budou prezentovány na VR dne 4. 12. 2014. 

    5.  Tajemník: 
-   informoval o OR č. 36/2014, jímž byly ze správy PF UK vyjmuty nemovitosti Na Větrníku    

v k. ú. Břevnov. V současné době se ze strany PF UK připravuje fyzické předání objektu a 
přilehlých pozemků správě budov UK.  

   -  informoval o jednání s paní Kristynou Kodet (Five To Twelve, s. r. o.) ohledně nájmu 
prostor ve 2. suterénu budovy PF UK ve dnech 21. – 23. 3. 2015 pro pořádání módní 
přehlídky (předpokládaná účast cca 200 osob) a ve dnech 30. 8. – 6. 9. 2015 pro pořádání    
akce „Mercedes Benz Fashion Weekend 2015“. O nájem by měli zájem i pro rok 2016. KD 
zaujalo rezervovaný postoj – vyjasnit se musí termín zahájení SZZK v září 2015 a finanční 
efekt pro PF by musel být podstatně vyšší než v roce 2014. 

   -   předložil Provozní řád posilovny a aerobic sálu KTV PF UK a Provozní řád šatny KTV PF 
UK včetně vzorů dvou protokolů a informoval, že budou připraveny i další provozní řády 
zařízení PF UK i budovy jako celku. Provozní řády budou vydávány jako opatření děkana.   

 
6. KD k návrhu tajemníka souhlasí s proplacením registračního poplatku 700 EUR pro tým PF 

UK na mezinárodní soutěž Willem C. Vis International Commercial Arbitration Moot, 
která se má uskutečnit ve dnech 26. 3. – 2. 4. 2015 ve Vídni; doporučuje prof. Pauknerová 

 
  7.  KD souhlasí s přiznáním účelových stipendií: 

-  Tereza Kočová za zajištění benefičního koncertu Štěpána Raka a Daniela Kroba na PF UK, 
ve výši 5 000 Kč; doporučuje děkan   

- Daniel Stránský pro startovné ve florbalové univerzitní lize v ročníku 2014/2015, 
v požadované výši 6 000 Kč; žádost nemá potřebné náležitosti pro její posouzení   
 

8. KD souhlasí se zapůjčením místností   
     ELSA: 

- m. č. 350 ve dnech 18. a 25. 11. 2014 a 2., 9. a 16. 12 vždy od 18 do 20 hod. pro 
realizaci projektu SPEAK.  
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- m. č. 213 dne 9. 12. 2014 od 17 hod. pro přednášku „Kybernetická bezpečnost“. 
FAIR ART: 
- m. č. 220 dne 25. 11. 2014 od 18 hod. pro přednášku advokátky Amy J. Goldrich (New 

York) na téma „Introduction to the art law“ (propagace přednášky na webu PF se řídí 
pravidly v příloze tohoto zápisu)  

PRAGER DEUTSCHER KLUB: 
- m. č. 213 dne 19. 11. 2014 od 18 do 19,30 hod. pro konání členské schůze. 

     VŠEHRD: 
- atrium dne 3. 12. 2014 od 18 do 24 hod. pro uspořádání tradiční akce „Mikulášský 

svařák“; podmínkou je uvedení prostor atria do původního stavu nejpozději do 4. 12. 
2014 do 7,00 hod. 
 

9. KD souhlasí s následujícími zahraničními cestami učitelů PF: 
- prof. Kuklík, 27. – 30. 11. 2014 Národní knihovna ve Vídni, placeno z projektu NAKI, 

pojištění má vlastní 
- prof. Kuklík, 5. 12. – 11. 12. 2014, Národní archiv v Londýně, financováno z projektu 

NAKI, pojištění hradí PF UK 
- doc. Bílková, 20. - 23. 11. 2014, UNI Verona, konference, veškeré náklady hrazeny 

z jiných zdrojů, pojištění má vlastní 
- dr. Antoš, 26. - 29. 11. 2014, Ústav státu a práva SAV Bratislava (místo konání Modra-

Harmónia), přednáška na Podzimní škole práva, veškeré náklady hrazeny ze SVV 
260016, pojištění má vlastní 

- prof. Tomášek, 30. 4. - 15. 5. 2015, UNI Gonzaga, Spokane-USA, studijní pobyt, ZO 
hradí pojištění, ostatní náklady hrazeny z P 06 

- doc. Scheu, 2. - 4. 12. 2014, PEVŠ Bratislava, konference, PF UK hradí pojištění, 
ostatní náklady hrazeny z NAKI 

- dr. Kohout, 18. - 23. 11. 2014, UNI Leuven, studium literatury, PF UK hradí pojištění, 
ostatní náklady hrazeny z IP – stř. 301 

- Mgr. Navrátil, 26. - 28. 11. 2014, UNI Wroclaw, konference, veškeré náklady z jiných 
zdrojů, pojištění má vlastní 

- doc. Hůrka, 27. - 29. 11. 2014, Haag European LL Network, stravné hrazeno z P 05, 
ostatní náklady z jiných zdrojů, pojištění má vlastní 

- doc. Hůrka, 10. - 15. 12. 2014, New Jersey, Ford Harrison´s Annual Network, veškeré 
náklady hrazeny ze SVV 260 010, pojištění má vlastní 

- prof. Šturma, 1. - 2. 12. 2014, UNI Oxford, příspěvek na Workshopu, cestovné a 
ubytování hrazeno z UNCE, ostatní z jiných zdrojů, pojištění má vlastní 

- doc. Kühn, 28. - 30. 11. 2014, UNI Debrecen, přednáška na konferenci, PF UK hradí 
pojištění, stravné hrazeno z P 04, ostatní hrazeno z jiných zdrojů 

- doc. Urban, 7. - 10. 12. 2014, UNI Heidelberg, veškeré náklady hrazeny z jiných 
zdrojů, pojištění má vlastní 

 

Zapsal JUDr. Jiří Hřebejk, tajemník fakulty 
Schválil Prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc., děkan fakulty 
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Příloha: 
Pravidla pro vyvěšování aktualit a souvisejících grafických upoutávek (bannerů) na 
webové stránce PF UK: . 

1. Doba vyvěšení: nejdříve 14 dní před konáním akce 

(a) Výjimka: změna studijních předpisů 

(b) Je-li oznámení o akci k dispozici dříve, je možné zaslat email všem fakultním cílovým 
skupinám, pak vyvěsit na dva týdny bezprostředně před akcí. Možnost rozeslání emailu se 
týká se pouze fakultních akcí. Rozhodnutí, zda budou nebo nebudou emaily rozesílány, učiní 
v každém jednotlivém případě proděkanka pro IT.   

(c) Aktualita a banner budou vyvěšeny až po souhlasném vyjádření proděkanky pro IT. Každá 
osoba včetně zástupců studentských spolků s právem vyvěšovat aktualitu a banner MUSÍ 
uvést poslední den platnosti zprávy při zadávání do systému, tj. maximálně 14. den od 
vyvěšení. Při opakovaném porušení této povinnosti bude nutné přistoupit k odebrání práva 
vyvěšovat a vyvěšování bude zajišťovat PPT.   

 (d) Informace o akci, která se již konala, bude vyvěšena 7 kalendářních dní. (Toto pravidlo se 
týká i oznámení o vydání nových čísel fakultních časopisů do doby, než bude na webu fakulty 
vytvořen samostatný prostor pro časopisy). 

2. Sjednocení grafiky a informací pro fakultní vývěsky na webu: 

(a) akce fakulty a kateder: pokud možno jednoduchý banner, který bude obsahovat - CO se 
pořádá, KDO to pořádá, KDY a KDE se to pořádá. Ostatní informace budou ve zprávě po 
kliknutí na banner. 

(b) akce spolků – stejná pravidla s případným doplněním jména/loga sponzorů 

(c) akce mimofakultních pořadatelů: požadavky na vyvěšení včetně banneru a textu ve zprávě 
je nutné adresovat proděkance pro IT. 

 


